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КОЛЕКТИВНИЙ ДОГОВІР — ОСНОВА СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНИХ І ТРУДОВИХ ВІДНОСИН

«Ми міцні, коли згурто-
вані», ці слова, які пролу-
нали на конференції, були
лейтмотивом багатьох ви-
ступів на конференції тру-
дового колективу та проф-
спілкової організації ВП
РАЕС, що відбулися у Па-
лаці культури атомників.
На конференції трудового
колективу обговорювали-
ся питання: «Про виконан-
ня колдоговору ДП НАЕК
«Енергоатом» за 2008 рік»,
розглядались пропозиції
та зауваження працівників
станції, що були подані у
комісію з колективного до-
говору ВП РАЕС, звіт ко-
місії з трудових спорів
ВП РАЕС і переобрання її
складу, переобрання комі-
сії підприємства з питань
охорони праці, різне.

У роботі зібрання взяли
участь 286 делегатів. Націо-
нальну атомну енергогене-
руючу компанію представляли
Іван Фольтов, перший віце-
президент — технічний дирек-
тор, Владислав Янішевський,
заступник виконавчого дирек-
тора ДП НАЕК «Енергоатом» з
кадрів, праці та соціальних
питань та заступник Голови
Атомпрофспілки–голова
профкому ДП НАЕК «Енерго-
атом» Олексій Лич.

Із доповіддю про вико-
нання колективного договору
за 2008 рік виступив гене-
ральний директор ВП РАЕС
Михайло Колісниченко. «Ми
непогано спрацювали мину-
лого року, і наші здобутки —
це заслуга всього колективу,
— сказав він. — У 2008 році
станцією було вироблено
17,147 млрд. кВт/год елек-
троенергії. Коефіцієнт вико-
ристання встановленої по-
тужності порівняно з 2007

роком зріс на 3,3% і стано-
вить 68,9%. Торік Рівненська
АЕС виробила ювілейну 300-
мільярдну кВт/год електро-
енергії від початку експлуата-
ції. Було виконано значний
обсяг робіт з реконструкції,
спрямованих на підвищення
безпеки та надійності ро-
боти діючого устаткування
ВП РАЕС. Зроблено великий
крок з модернізації і продо-
вження ресурсу блоків №1, 2.
На блоці №1 здійснено 31
захід щодо продовження його
експлуатації у понаднормо-
вий термін, а на блоці №2 —
44 заходи. Не було опромі-

нення персоналу і порушень
безпечної експлуатації».

Як зазначив генеральний
директор, Рівненська АЕС у
2008 році успішно пройшла
перевірку місії ОСАРТ МАГАТЕ.
Міжнародні експерти високо
оцінили роботу рівненських
атомників, підтвердили їх про-
фесіоналізм, компетентність,
прихильність пріоритету на-
дійності та безпеки. А за кількі-
стю рекомендацій, пропозицій
та позитивних практик РАЕС
має найкращі результати се-
ред АЕС України.

Генеральний директор
подякував колективу за сум-

лінну роботу і зазначив, що
працювати атомникам є над
чим. Адже пріоритетними
завданнями на 2009 рік є під-
вищення безпеки роботи
енергоблоків станції; продо-
вження ресурсу енергоблоків
№1, 2; виконання соціальних
програм; створення ком-
плексу з переробки твердих
радіоактивних відходів; ви-
конання робіт у рамках ство-
рення централізованого схо-
вища відпрацьованого ядер-
ного палива блоків ВВЕР
АЕС України; добудова лінії
ВЛ-750 «РАЕС-Київська».
(Закінчення на 2-й стор.)

ПОТРІБНІ ЗЛАГОДЖЕНІСТЬ І РЕАЛЬНІ ДІЇПОТРІБНІ ЗЛАГОДЖЕНІСТЬ І РЕАЛЬНІ ДІЇ

У цеху радіаційної безпеки ВП «Рівненська АЕС». Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

В ОРГАНІЗАЦІЯХ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

Средний возраст работ-
ников комбината за послед-
ний год значительно снизил-
ся. Коллектив омолодился. В
процессе оптимизации чис-
ленности с ГП «ВостГОК»
было уволено всего два
работника в возрасте до 35
лет. Заслуга в том, что мы
отделались «малой кровью»,
принадлежит не организации
молодежи, а отделам орга-
низации труда и кадров,
которые постарались про-
вести эту процедуру наиме-
нее болезненно и перевести
сокращаемых работников на
другие места.

Однако и организация
молодежи в этом направле-
нии предпринимала некото-
рые шаги. Председатель орга-
низации молодежи не раз
поднимала вопрос о недопу-
стимости сокращения моло-
дых работников, например, на
конференции трудового кол-
лектива комбината,  а также на
Президиуме ЦК Атомпроф-
союза Украины, который про-
ходил в конце прошлого года
в рамках форума активис-
тов Организации молодежи
Атомпрофсоюза.

Каковы же основные
направления деятельности

организации молодежи? Это
— производственная дея-
тельность и обучение; уча-
стие в колдоговорной рабо-
те; защита социальных прав
и гарантий молодых работ-
ников; профсоюзное обуче-
ние; культурно-массовая
работа; организация отдыха
и досуга молодых работни-
ков и членов их семей; спорт
и туризм; связи с обще-
ственностью, СМИ; участие
в мероприятиях, проводи-
мых Организацией молоде-
жи Атомпрофсоюза.

Главный приоритет —
производственная деятель-
ность и обучение. Стало тра-
дицией проведение ежегод-
ных конкурсов профмастер-
ства на звание «Лучший
молодой рабочий» на Смо-
линской и Ингульской шах-
тах, гидрометаллургическом
и ремонтно-механическом
заводах, НПК «Автоматика
и машиностроение» с при-
своением победителям оче-
редного тарифного разряда,
вручением премии и других
поощрений. В 2008 году
на Желтоводской площадке
прошло четыре таких кон-
курса.

(Окончание на 2-й стр.)

Состоялась отчетная конференция организации
молодежи Восточной объединенной организации
профсоюза (далее — ВООП), на которой с докладом о
работе Совета организации молодежи выступила ее
председатель Кристина БЕЛОУС. Она, в частности
отметила, что организация молодежи ВООП насчиты-
вает 3416 человек в возрасте до 35 лет, что составляет
21,3% от общей численности членов профсоюза. Из
них 2502 человека — работники ГП «ВостГОК»
(Смолинская шахта — 737; Ингульская шахта — 617;
Желтоводская площадка — 1148). Представителей
других первичных организаций в организации молоде-
жи насчитывается 1148 человек. Среди них 152 —
работники СМСЧ-9; 375 — ООО «Восток-Руда».

НА ЗАСАДАХ ЯДЕРНОЇ ТА РАДІАЦІЙНОЇ БЕЗПЕКИ

Початок року зазвичай позначений під-
биттям підсумків роботи за минулорічний
період і визначенням завдань на поточний
рік. Не став відступати від загальноприйнятої
традиції й Державний комітет ядерного регу-
лювання України (ДКЯРУ), успішно очолюва-
ний Оленою Миколайчук, який є основним
уповноваженим центральним органом вико-
навчої влади з питань регулювання безпеки
використання ядерної енергії та радіаційної
безпеки в нашій державі.

Але перш ніж перейти до узагальнень та
конкретизації намірів у діяльності цього досить
важливого державного управлінського органу,
необхідно бодай фрагментно все-таки зупини-
тися на окремих аспектах його діяльності за
минулий рік. І розпочати варто з планового нор-
мативного регулювання. Торік, як зазначив
заступник голови ДКЯРУ з безпеки ядерних
установок Сергій Божко, продовжував планомір-
но здійснюватися перехід у нормативному регу-
люванні від жорстко регламентованого підходу,
прийнятого ще в колишньому Радянському
Союзі, до більш гнучкого, при якому на рівні
норм, правил і стандартів залишаються фунда-
ментальні положення, що навряд чи потребува-
тимуть постійного перегляду. Суто технічні
вимоги, які мають відповідати таким фундамен-
тальним положенням, при цьому переносяться
до документів експлуатуючої організації або
іншого ліцензіата. Такий підхід, до речі, застосо-
вується в більшості європейських країн.

Планом нормативного регулювання торік
передбачалося виконати 36 робіт з розроблення
нормативно-правових актів (НПА). Хоча на-
справді було виконано лише 14. Бо три з них
виявилися перехідними, а ще 19 перенесено на
2009 рік. Загалом на цей рік запланована до
виконання 41 робота з розроблення НПА.
Найбільш важливий із них — внесення та прий-
няття змін до Закону України «Про дозвільну

діяльність». Другий за важливістю — внесення та
прийняття змін до Закону України «Про викорис-
тання ядерної енергії» та в Закон України «Про
фізичний захист ядерних матеріалів, ядерних
установок, джерел іонізуючого випромінення та
радіоактивних відходів».

Наглядова діяльність також є однією з трьох
основних складових роботи Держатомрегулю-
вання. За умов постійного підвищення вимог до
безпеки стратегічним його завданням мусить
стати постійне підвищення ефективності діяль-
ності центрального і територіальних інспекційних
підрозділів. І це завдання успішно вирішується.
Торік підрозділами ДКЯРУ, як повідомив заступ-
ник голови — головний державний інспектор
Михайло Гашев, фактично було проведено 843
інспекційні перевірки при запланованих 478. За їх
результатами виявлено 3077 (!) порушень, у тому
числі 443 (!) на АЕС, правил, норм та стандартів з
ядерної і радіаційної безпеки. З метою їх усунен-
ня було надано 754 приписи та складено 294 акти
інспекційних обстежень. За порушення ядерного
законодавства України до відповідальності при-
тягли 75 осіб, тоді як загальна сума штрафів ста-
новила 20,5 тис. грн.

Доповідь першого заступника голови ДКЯРУ
Валерія Бикова була присвячена впровадженню
системи управління якістю. Він повідомив, що
внаслідок колективних зусиль співробітників та
керівного складу Державного комітету в серпні
2008 року був отриманий міжнародний сертифі-
кат якості, який засвідчує відповідність системи
управління якістю Держатомрегулювання вимо-
гам ІSО 9001:2000 стосовно регуляторних послуг
у сфері забезпечення ядерної та радіаційної
безпеки. Отже, був завершений перший етап
впровадження системи управління якістю в
Держатомрегулюванні. Тож ця система дедалі
активніше стає невід’ємною частиною його
управлінської діяльності.

(Закінчення на 3-й стор.)

Пріоритети ДКЯРУ — це державні пріоритетиВІДЕОІНТЕРНЕТ — ЗАСІДАННЯ
ПРОФСПІЛКИ СТАЮТЬ РЕАЛЬНІСТЮ

Інформатизація діяльності Атом-
профспілки набуває подальшого роз-
витку. Діючу нині розгалужену проф-
спілкову комп’ютерну мережу, що має
власну веб-сторінку, де, зокрема, вмі-
щуються в електронному вигляді
щотижневі випуски профспілкової
газети «Атомник України», незабаром
поповнить спеціальна програма інтер-
нет-зв’язку, що сприятиме розширен-
ню внутрішнього і зовнішнього інфор-
маційного поля профспілки.

Нововведення дозволить проводи-
ти відеозасідання у режимі он-лайн,
селекторні наради, інші невеликі зіб-
рання, уможливить участь у них керів-
ників Атомпрофспілки, виборних про-
форганів, а також здійснення діалогу
між ними.

Використання цієї сучасної комп’ю-
терної технології особливо актуальне
за теперішніх умов економічного спаду
для підвищення захисної дієздатності
профспілки. Адже ефективний зв’язок
— це зворотний зв’язок. До того ж,
коли він стає більш оперативним та
наочним, візуальним.

ЗУСТРІЧ У КОНТЕКСТІ
ПРОТИДІЇ НОВИМ ВИКЛИКАМ

Міжнародна організація ICEM,
членською організацією якої є
Атомпрофспілка, запропонувала
тісне співробітництво з міжнарод-
ною Федерацією Nordic In в 2009—
2010 роках.

Ця міжнародна Федерація, що
об’єднує у своїх лавах працівників
металургійної, енергетичної, хімічної,
пластикової, паперової та гірничодо-
бувної промисловості Швеції, Данії,
Фінляндії, Норвегії та Ісландії і налічує

більше мільйона членів, направила
своїх представників, а саме Кента
Каррландера, Генріка Нілсона, Пітера
Йоханссона до Києва для детального
обговорення міжнародного проекту.
Уповноваженим від ICEM був Кемаль
Озкан, який відповідає за хімічну та
гумову промисловість.

На зустрічі, що відбулася 24 берез-
ня в приміщенні ЦК профспілки, Голова
Атомпрофспілки Валерій Матов розпо-
вів про сфери діяльності організації та
ситуацію, що склалася в кризових умо-
вах. Заступник Голови Атомпрофспілки
Павло Прудніков докладно поінформу-
вав про членську базу Атомпрофспілки
та напрями співпраці.

Друга зустріч делегації ICEM та
Nordic In проходила у більш розшире-
ному колі. Присутніми на ній були пред-
ставники трьох галузевих профспілок,
запрошених до участі в цьому проекті, а
саме: профспілки працівників нафтової
та газової промисловості України,
хімічних та нафтохімічних галузей та
Профспілка працівників будівництва і
промисловості будівельних матеріалів
України.

Кемаль Озкан розповів учасникам
зустрічі про роботу міжнародних проф-
спілкових федерацій в умовах кризи, а
саме — лобіювання демократизації
процесу управління економікою, навів
статистику про втрати робочих місць у
різних країнах світу за період поширен-
ня економічної рецесії.

Учасники зустрічі узгодили основні
теми майбутнього спільного проекту,
серед них: модернізація профспілок,
соціальний діалог та укладання угод і
колдоговорів, фінансова система роз-
поділу коштів у профспілках та інше.

Загалом розмова пройшла у кон-
структивному дусі і стала підґрунтям
для реалізації міжнародного проекту.

АТОМПРОФСПІЛКОВІ НОВИНИ
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Усе це має згуртувати атомників,
особливо в нелегкий кризовий
період. Водночас Михайло Колісни-
ченко наголосив на поліпшенні тру-
дової дисципліни, закликав суворіше
підходити до її порушників.

Значну увагу у своєму виступі
керівник підприємства приділив
соціальним питанням. Зокрема,
зазначив, що на соціальний розви-
ток торік було виділено 60 млн.
грн. при плані 55 млн.

Сьогодні одна з актуальних
проблем — забезпечення житлом.
У черзі на отримання квартир
перебувають 1300 працівників ВП
РАЕС. Але це питання, незважаючи
на складнощі, вирішувалось і буде
вирішуватися.

Говорив генеральний директор
про шляхи поліпшення охорони
здоров’я і реабілітації атомників,
про те, що їх зарплата у 2008 році
зросла на 36,4%. М. Колісниченко
зазначив, що сьогодні спостеріга-
ється зниження попиту на елек-
троенергію (у 2009 році її заплано-
вано виробити 15,830 млрд.
кВт/год) і закликав атомників бути
єдиною командою, адже тільки так
можна успішно вирішувати най-
складніші проблеми.

Про те, що знижується вироб-
ництво електроенергії, але не з
вини атомників, а через диспет-
черські обмеження, що пов’язані із

зменшенням споживання елек-
троенергії, говорив і голова проф-
кому ВП РАЕС Олег Гнатюк. Він
також проаналізував хід виконання
колдоговору. Акцентував увагу на
відновленні житлового будівниц-
тва та інших важливих об’єктів.
Зазначив, що профком буде вжи-
вати заходів для того, щоб у кризо-
вий період умови праці виробнич-
ників не погіршувалися.

Олексій Лич, заступник Голови
Атомпрофспілки—голова профкому
ДП НАЕК «Енергоатом», у своєму
виступі визначив пріоритетні завдан-
ня — безпеку, соціальний захист та
оплату праці. Відзначив, що вдалося
досягти згоди щодо акумулювання
необхідних коштів для виплати три-
надцятої зарплати, що отримали
фонд оплати праці на рівні минулого
року, і наголосив: «Ми передали своє
занепокоєння станом в атомній
енергетиці Президенту країни. Адже
криза не повинна стосуватися такої
стратегічної галузі, як ядерна енерге-
тика».

Далі промовець зупинився на
розв’язанні соціальних проблем,
зокрема, забезпечення працівників
АЕС житлом. На жаль, коштів на зве-
дення житла виділено недостатньо.
«Ми розглядаємо різні шляхи для
вирішення цього завдання, — ска-
зав він. — Зокрема, опрацьовуємо
досвід російських колег, які здійсню-
ють будівництво житла через непри-
буткові фонди».

В обговоренні взя-
ли участь вісім делега-
тів. Вони вели мову
про атестацію робочих
місць, оздоровлення
атомників, про премію-
вання, забезпечення
інструментом, ремонт
приміщень, про доціль-
ність надання додатко-
вого безоплатного ви-
хідного дня жінкам, але
з урахуванням вироб-
ничої необхідності, про
щорічні додаткові від-
пустки за роботу у
шкідливих та важких
умовах та за особливий
характер праці, про
пільги непрацюючим
пенсіонерам, роботу станційного
здоровпункту та інші.

На конференції було переоб-
рано комісії з трудових спорів та з
питань охорони праці. За встанов-
леною квотою були обрані делега-
ти на конференцію трудового
колективу ДП НАЕК «Енергоатом».

Заслухавши доповіді і висту-
пи делегатів з питань порядку
денного, конференція трудового
колективу ВП РАЕС постановила:
Колективний договір за 2008 рік
вважати виконаним за винятком
трьох пунктів, які виконані част-
ково та двох не виконаних пози-
цій. Конференція запропонувала
адміністрації та профспілковому

комітету дію пункту 1 спільного
рішення від 10.01.2009 року
щодо преміювання персоналу у
розмірі 15% від встановлених
посадових окладів та тарифних
ставок без урахування надбавок
та доплат продовжити, починаю-
чи з 1 березня і по 31 грудня
цього року.

Активно пройшла і профспілко-
ва конференція. З доповіддю висту-

пив голова профкому ВП РАЕС Олег
Гнатюк. Було заслухано звіт ревізій-
ної комісії профкому і обрано деле-
гатів на профспілкову конференцію
ДП НАЕК «Енергоатом».

Роботу профспілкової органі-
зації за звітний період 2008 рік
визнано задовільною.

Лідія ШМИРКО
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

КОЛЕКТИВНИЙ ДОГОВІР — ОСНОВА СОЦІАЛЬНО-ЕКОНОМІЧНИХ І ТРУДОВИХ ВІДНОСИН

ПОТРІБНІ ЗЛАГОДЖЕНІСТЬПОТРІБНІ ЗЛАГОДЖЕНІСТЬ
І РЕАЛЬНІ ДІЇІ РЕАЛЬНІ ДІЇ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
В течение 2008 года акти-

висты молодежной организа-
ции принимали участие в
семинарах «Организация и
мотивация профсоюзной ра-
боты молодежи», «Защита
интересов молодых работни-
ков», «Информационная по-
литика профсоюзов», а также
в областных конференциях
на актуальные молодежные
темы.

В рамках VII молодежного
форума Атомпрофсоюза ак-
тивисты организации молоде-
жи принимали участие еще в
трех семинарах: «Переговоры
и техника заключения коллек-
тивных договоров», «Форми-
рование имиджа профсоюз-
ной организации», «Плани-
руй будущее» — о правилах и
возможностях планирования
бюджета семьи.

В рамках культурно-мас-
совой работы молодежной
организацией проводились
вечера к различным праздни-
кам, интеллектуальные кон-
курсы, поездки выходного
дня, субботники, встречи с
ветеранами и многие другие
мероприятия.

Молодежь принимает ак-
тивное участие в спортивных
мероприятиях: Спартакиаде
Организации молодежи Атом-
профсоюза, ежегодном кон-
курсе «Силачи Атомпрофсою-
за», семейном конкурсе «Па-
па, мама, я — спортивная
семья» и во многих других
соревнованиях. Активно ра-
ботал туристический клуб, в
течение года его участники
побывали в Крыму, на Кав-
казе, в Карпатах, покорив наи-
высшую точку Украины — гору
Говерлу.

Профсоюзом и админи-
страцией комбината соз-
даются условия для активных

занятий физической культу-
рой и спортом, чтобы они
стали непременными атри-
бутами повседневной жизни.
В распоряжении молодежи
— стадион, различные спор-
тивные секции, группа «Здо-
ровье», где с удовольствием
занимаются не только работ-
ники предприятия, но и
члены их семей.

Организация молодежи
принимает активное уча-
стие в шефской работе:

проводятся мероприятия
для учащихся подшефных
школ и детских садов, вос-
питанников детского дома,
инвалидов и ветеранов.

Совет организации моло-
дежи поддерживает тесную
связь со СМИ, информируя о
своей деятельности в выступ-
лениях по радио комбината, в
газетах «Трудовая слава» и
«Атомник України». В этом от-
ношении хотелось бы, чтобы
более активную позицию за-
няли организации молодежи
Ингульской и Смолинской
шахт, подробнее информи-
руя о своей работе.

На этих шахтах работает
много инициативных и инте-
ресных ребят, благодаря ко-
торым организация молоде-
жи ВООП занимает высокие
места на различных меро-
приятиях Организации моло-
дежи Атомпрофсоюза. Чего,
увы, не скажешь о молодеж-
ной организации ООО «Вос-
ток-Руда». Деятельность ее
просто нулевая. Из 375 моло-
дых работников не нашлось
ни одного представителя на
VII Форум молодежи Атом-
профсоюза. К сожалению,
похожая ситуация наблюда-
ется и в ряде других первич-
ных организаций молодежи
ВООП.

В качестве положитель-
ных примеров Кристина Бе-

лоус отметила организации
молодежи УкрНИПИпромтех-
нологии и Центра народного
творчества, культуры и досу-
га, последнюю, на ее взгляд,
по итогам работы за год
можно определить как луч-
шую организацию. Надеюсь,
подчеркнула она, что с избра-
нием новых председателей
и членов советов активизи-
руется работа организаций
молодежи научно-техниче-
ского центра КОРО, вневе-
домственной военной охраны,
автотранспортного хозяйства,
информационно-вычисли-
тельного центра и других.

Также, отметила док-
ладчица, в этом году воз-
росла поддержка организа-
ции молодежи со стороны
профкома. С введением
должности главного специа-
листа по оздоровлению и
работе с молодежью многие
вопросы организации моло-

дежи стало решать значи-
тельно легче.

Перед делегатами конфе-
ренции выступили и предсе-
датели ряда первичных орга-
низаций молодежи ВООП.

«На Ингульской шахте
численность молодежи соста-
вляет 40% от общего числа
работающих, — отметил Алек-
сандр Немыкин, председа-
тель организации молодежи
шахты. — Для сравнения: в
2003 году она не превышала
21%. В состав профсоюзного
комитета шахты входят два
представителя молодежи, это
количество должно возрасти.
Тесно работаем с подшефной
школой №16. Совместно с
учащимися проводим различ-

ные мероприятия, помогаем в
приобретении спортинвента-
ря. А школа, в свою очередь,
идет навстречу шахтерам,
предоставляя им для занятий
спортзал и школьный ста-
дион, так как своей спортив-
ной базы шахта не имеет.
Фотографии молодых спортс-
менов шахты размещаются на
городской Аллее спортивной
славы. К сожалению, прекра-
тила свое существование ко-
манда КВН Ингульской шахты,
успешно представлявшая ор-
ганизацию молодежи ВООП
на фестивалях. Но на смену ей
должно прийти новое поколе-
ние веселых и находчивых».

Говоря о спорте, А. Не-
мыкин выразил мнение, что
денежное поощрение за по-
беду является недостаточным
стимулом для участия в спор-
тивных состязаниях, по этой
причине не удается провести
некоторые запланированные

мероприятия. И предложил
средства на эти цели пред-
ставителей организации мо-
лодежи Ингульской шахты
увеличить.

«Я не считаю, что главны-
ми моментами для поднятия
спортивного духа физическо-
го развития являются фина-
нсовый стимул или приз, —
заметил по данному вопросу
Борис Филиппов, председа-
тель Восточной объединен-
ной организации Атомпроф-
союза. — Можно запланиро-
вать дорогие призы, но тогда
придется проводить меньше
мероприятий. Однако, в лю-
бом случае, для всех подраз-
делений должны быть одина-
ковые условия».

Дмитрий Комков, недав-
но избранный председате-
лем организации молодежи
гидрометаллургического
завода, полон готовности
активно работать, объеди-
няя вокруг себя инициа-
тивных единомышленников.
Остановившись в своем вы-
ступлении на важной роли
конкурсов профмастерства
в жизни молодежи, он отме-
тил, что их участники и
победители своим приме-
ром воодушевляют коллег
на более активную трудовую
деятельность. Он также внес
предложение о создании
интернет-сайта организа-
ции молодежи ВООП, где
можно было бы информиро-
вать о своей деятельности.
Борис Филиппов по этому
поводу заметил, что для
начала надо бы создать
страницу профсоюзной и
молодежной организации на
официальном сайте Вост-
ГОКа, а со временем расс-
мотреть вопрос отдельного
сайта.

Выступая с трибуны кон-
ференции, председатель ор-
ганизации молодежи Укр-
Н И П И п р о м т е х н о л о г и и
Анастасия Маслякова, в част-
ности, сказала, что молодеж-
ная организация включает 59
человек, что составляет около
23% от общего числа сотруд-
ников института.

Для повышения квалифи-
кации и профессионального
уровня за отчетный период 17
человек посетили семинары и
конференции, 10 — выставки
согласно профилю своей ра-
боты, 5 — курсы по повыше-
нию квалификации. С целью
более детального изучения
производственного процесса
на проектируемых объек-
тах осуществляются поездки
молодых специалистов на
Смолинскую, Ингульскую, Но-
воконстантиновскую шахты.
Проходили встречи молоде-
жи с администрацией, где
рассматривались различные
предложения. К примеру, об
организации бесплатных кур-
сов английского языка для
молодых специалистов. Был
также проведен анализ нали-
чия жилья у молодых сотруд-
ников, который показал, что
из 59 человек — 24 не имеют
собственного жилья. Орга-
низация молодежи института
подала заявку об увеличении
суммы беспроцентной це-
левой ссуды. При утверж-
дении финансового плана
предприятия запланирован-
ная сумма на ссуды была уве-
личена на 30%. Молодежь
института постоянно прини-

мает участие в спортивной
жизни. Наиболее активные
молодые спортсмены — Алек-
сей Худык, Евгений Гармаш,
Дмитрий Шиян, Алексей
Пекарский и Артем Курченко.

«Если молодежь прихо-
дит на предприятие, имеет
возможность повышать свой
профессиональный уровень
— значит, у предприятия
есть будущее», — с таких
слов начал свое выступле-
ние Александр Сорокин,
генеральный директор Вос-
точного горно-обогатитель-
ного комбината. Он проин-
формировал делегатов кон-
ференции о сегодняшней
ситуации на комбинате, ос-
тановившись на ряде про-
блемных вопросов и причи-
нах, их породивших.

При этом А. Сорокин
подчеркнул, что, в отличие
от многих других промыш-
ленных предприятий Украи-
ны, ВостГОК не предприни-
мает такие непопулярные
шаги, как переход на сокра-
щенную рабочую неделю,
отпуска без содержания,
создание задолженности по
выплате заработной платы,
прекращение выплаты пре-
мий и прочее. Он выразил
уверенность в дальнейшей
стабильной работе пред-
приятия и дал позитивную
оценку работе молодежной
организации. Генеральный
директор отметил важную
роль участия представите-
лей организации молоде-
жи ВООП в мероприятиях
Атомпрофсоюза, так как
такое неформальное обще-
ние помогает укреплять те
партнерские отношения, ко-
торые складываются между
предприятиями в процессе
производственной деятель-
ности.

Александр Сорокин при-
звал молодежь занимать
активную позицию в жизне-
деятельности предприятия,
стремиться повышать свою
квалификацию и мастер-
ство.

Постановлением конфе-
ренции работа совета орга-
низации молодежи ВООП за
2008 год признана удовле-
творительной. Были опреде-
лены задачи на 2009 год:
защита социально-экономи-
ческих прав молодых ра-
ботников; организационное
укрепление организации мо-
лодежи. Ее совету поруче-
но разработать мероприятия
по критическим замечаниям
и предложениям, высказан-
ным на конференции.

Елена БОРОВКОВА

В ОРГАНІЗАЦІЯХ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

Фото Людмилы ГАПЮК
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Цьому неабияк сприяє також
те, що впродовж останніх років
простежується стійка тенденція
щодо всебічного розширення
матеріально-технічного забезпе-
чення Держатомрегулювання. Те
значною мірою зумовлено ство-
ренням регіональних інспекцій та
набуття ними статусу юридичної
особи й збільшенням його загаль-
ної штатної чисельності.

Узагальнення проведеної роботи
за 2008 рік та конкретні орієнтири на
2009-й озвучила голова Державного
комітету ядерного регулювання Ук-
раїни Олена Анатоліївна МИКО-
ЛАЙЧУК (на знімку).

— Торік довелося виконувати
досить багато різних завдань.
Для того, щоб ця робота виявила-
ся змістовнішою, ми визначили
для себе п’ять пріоритетів. Пер-
ший із них був визначений тим,
що у 2008 році ми представляли у
Відні результати виконання Ук-
раїною вимог Конвенції про ядер-
ну безпеку. Наша країна надала
докази дотримання вимог ядер-
ної та радіаційної безпеки в
атомній енергетиці. Нами була
продемонстрована та позитивна
динаміка, якої вдалося досягти
за три попередні роки. Бо раз на
три роки відповідність Конвенції
розглядається по кожній із країн.
Там також були визначені ті зав-
дання, на яких ми маємо зосере-
дити свої зусилля в наступні три
роки. З цим завданням впорали-
ся досить успішно. Адже світовій
спільноті з ядерної енергетики
була продемонстрована цілкови-
та гарантія щодо дотримання
Україною зобов’язань із гаранту-
вання безпеки атомних енерге-
тичних установок, що неабияк
сприятиме економічному зрос-
танню за рахунок припливу інвес-
тицій до ядерної енергетики.

У свою чергу розробка та впро-
вадження Плану рекомендацій 4-ї
наради сторін дозволить значно
покращити рівень ядерної безпеки
в нашій державі. Варто зазначити,
що зміст цієї наради відповідає
«пірпрешен» — тиску рівних. Тобто
всі держави, що приєдналися до
Конвенції про ядерну безпеку, зби-
раються у Відні й на міжнародному
рівні один одного ревізують на
предмет дотримання вимог з ядер-
ної безпеки. Тож ми аж ніяк не були
в якомусь особливому стані. Слід
визнати, що це досить дійовий
інструмент здійснення контролю за
дотриманням вимог Конвенції.

Цього року ми визначили новий
пріоритет на чергову таку нараду.
Зокрема, маємо намір доповісти
про те, що робить Україна згідно з
Об’єднаною конвенцією з безпеки
відпрацьованого палива та радіоак-
тивних відходів. Адже за три минулі
роки в цій сфері ядерної енергети-
ки для нас виникли значні пробле-
ми. Це попри те, що ми все одно
досягли якогось очевидного про-
гресу і нам буде про що розповісти.
У цьому плані підготовлена спеці-
альна доповідь. А вже в травні від-
будеться спільний розгляд напра-
цьованих здобутків з безпеки
відпрацьованого ядерного палива
та радіоактивних відходів. Безумов-
но, існує ціла низка невирішених
проблем. Однак головне полягає в
тому, що для нашої держави дедалі
повніше проявляється динаміка
позитивних змін у цьому напрямі.
До того ж набутий іншими країнами
досвід ми з неабияким успіхом
також зможемо використати і у
своїй практиці.

Другим нашим пріоритетом
торік стало проведення незалежної
комплексної перевірки регулюючої
діяльності та правової інфраструкту-
ри України місією Міжнародного
агентства з атомної енергії —
МАГАТЕ (місія IRRS). Її очолювала
керівник регулюючого органу Чехії
Дана Драпова. А заступником у неї
був один із керівників регулюючого
органу США Макс Аторіус. Місія
налічувала 20 експертів із різних
країн, включаючи навіть Японію та
Пакистан. До речі, ці перевірки, але
не такі комплексні, проводилися
також у 1998 році. Зате нині ми мали
набагато кращі результати. Експерти
навіть виділили при цьому окремі
досягнення, які вони оцінили як
досвідчені  практики. Їх рекоменду-
ватимуть для запровадження інши-
ми країнами. Наприклад, вони
досить позитивно оцінили нашу сис-
тему підготовки кадрів для регулюю-
чого органу. Непогано діє й наше
законодавство. Про результати пе-
ревірки та надані рекомендації ми
доповіли уряду. Тому був розробле-
ний план дій, схвалений розпоряд-
женням Кабінету Міністрів України. І
ми його неухильно виконуватимемо.
Через два роки за процедурою буде
повторна перевірка. Тож це бу-
де одним із пріоритетів діяльності
Держатомрегулювання на 2009 рік з
виконання такого плану дій.

Третім важливим пріоритетом є
те, що Україна розпочала впровад-
ження Енергетичної стратегії, яка
передбачає спорудження нових
ядерних енергетичних установок.

Варто постійно пам’ятати, що вибір
майданчиків, проектування ядерних
установок, введення в експлуатацію
та експлуатація нових ядерних уста-
новок неможливі без повноцінної
системи норм і правил безпеки.
Тому пріоритетом на 2008 рік для
себе ми визначили обов’язково
сформувати таку нормативну базу з
основних нормативних документів,
щоб ми були стовідсотково впевне-
ні в тому, що згідно з нею в Україні
будуть зводити тільки найсучасніші
енергоблоки, які відповідатимуть
європейським та світовим стандар-
там. При цьому блоки не будуть
прив’язані до якоїсь певної техноло-
гії, російської або якоїсь іншої.

Це завдання було виконано, що
підтвердила також уже згадувана
місія МАГАТЕ. У нас були напрацьо-
вані три нормативні документи. Один
стосується загальних положень га-
рантування безпеки, другий — вибо-
ру майданчика й останній — вибору
системи ядерної безпеки. Відповідно
пріоритетним завданням на 2009 рік
є створення такої ж нормативної бази
для виробництва ядерного палива.
Бо в подальшому ми неодмінно ство-
рюватимемо елементи його вироб-
ництва. З Мінпаливенерго України
йдуть узгодження, які саме заводи
ядерно-паливного циклу споруджу-
ватимуться. Варто зазначити, що за
радянських часів таких виробництв
на нашій території не було. Тому
надзвичайно важливо напрацювати
таку нормативно-правову базу, щоб
ми були впевнені, що створені подіб-
ні виробництва також повністю відпо-
відатимуть європейським та світо-
вим стандартам. Це у свою чергу
дозволить уникнути небажаних роз-
біжностей з міжнародною спільнотою
в галузі атомної енергетики. Для
цього ми підключатимемо провідних
вітчизняних науковців, у тому числі з
Харківського фізико-технічного ін-
ституту. Вдамося також до послуг
зарубіжних фахівців.

Четвертий пріоритет стосувався
розроблення державної політики з
безпеки джерел іонізуючого випро-
мінювання (ДІВ) у вигляді «Зеленої»
та «Білої» книг (відповідно до проек-
ту «Розвиток мережі груп аналізу
політики в системі органів виконав-
чої влади»). Адже в Україні досить
швидко зростає використання ДІВ у
медицині, промисловості, інших
галузях народного господарства.
Тим більше що наша країна ще з
радянських часів має надзвичайно
небезпечну спадщину у вигляді від-
працьованих радіоактивних джерел.
А вони у свою чергу без належного
регулюючого контролю є причиною

потенційних радіаційних інцидентів.
Варто зазначити, що їх ліквідація
безпосередньо пов’язана зі значни-
ми економічними та соціальними
втратами. До всього ці джерела
можуть бути використані й у злочин-
них намірах. Тому ми маємо визна-
чити державну політику з безпеки
виробництва та використання ДІВ.
Вона буде спрямована на досягнен-
ня найоптимальнішим шляхом без-
пеки подібних джерел та найбільш
доцільного розподілення державних
коштів для їх використання й контро-
лю за ними. Імплементація цієї
політики дозволить забезпечити
державою гарантії з безпеки, а
саме: мінімізувати кількість радіацій-
них інцидентів і витрат державних
коштів на їх ліквідацію, знизити
рівень опромінення та, як наслідок,
кількість додаткових онкозахворю-
вань із летальними наслідками. Ця
робота значною мірою вже завер-
шена. «Біла» книга, яка включає в
себе державну політику в цьому
плані, вже створена. Тепер просто
необхідно якнайшвидше інтегрувати
її в реальну державну політику пар-
ламенту, уряду та інших структур.

П’ятий пріоритет стосувався
об’єкта «Укриття». Тут проблема
насамперед пов’язана з відсутністю
сьогодні надійної захисної оболонки
над об’єктом «Укриття» — нового
безпечного конфайнмента, який би
впродовж найближчих ста років
надійно забезпечив захист населен-
ня, персоналу та навколишнього
природного середовища від нега-
тивного впливу іонізуючого випромі-
нення й можливість приведення
об’єкта «Укриття» до екологічно без-
печного стану. Тож нам необхідно
було забезпечити регулююче рішен-
ня щодо документа з безпеки в рам-
ках концепції проекта першого пус-
кового комплексу нового безпечного
конфайнмента, яке стане основою
для подетального його проекту та

подальшого будівництва. Це завдан-
ня теж уже виконано. А надалі тільки
здійснюватиметься посильний конт-
роль за реалізацією цього проекту на
Чорнобильській АЕС.

Тож у наших діях вочевидь про-
стежується як певна логіка, так і
спадковість. Адже наші пріоритети
повністю збігаються із державними.
До того ж ми прагнемо, щоб усе це
без надмірних зволікань неодмінно
втілювалося в життя. Єдину пробле-
му становить фінансування. Адже
наше нинішнє бюджетне забезпе-
чення на 20 відсотків менше від
минулорічного. Тож доведеться, як
тепер модно закликають, затягнути
паски й дещо притлумити свої
фінансові апетити. А це, боюся, не
дозволить нам повністю реалізувати
намічені плани. Тому ми змушені
були звернутися до уряду, щоб деякі
позиції бюджетного забезпечення
були переглянуті. Хотілося б, щоб до
нашого прохання дослухалися.
Адже це все-таки насамперед сто-
сується ядерної та радіаційної без-
пеки всієї нашої вітчизняної ядерної
енергетики. Хоча ми й самостійно
також шукатимемо шляхи поповнен-
ня бюджетного забезпечення, щоб
успішно впорається з поставленими
перед нами завданнями. Але коли
це будуть спільні зусилля, то вони
гарантуватимуть необхідний успіх.

Олексій ПОЛТАВЕЦЬ

Пріоритети ДКЯРУ — це державні пріоритети
НА ЗАСАДАХ ЯДЕРНОЇ ТА РАДІАЦІЙНОЇ БЕЗПЕКИ

ЕЛЕКТРИЧНА ЕНЕРГІЯ: СТОРІНКИ ІСТОРІЇ

Італійський фізик Олександро
Вольта (1745—1827 роки) в 1799
році сконструював першу електрич-
ну батарею, названу його іменем.
Складалася Вольтова батарея із
срібних та цинкових дисків, відок-
ремлених між собою ізоляційним
прошарком — знаменитий Вольто-
вий стовп. З його використанням
винайдено нове електричне явище
— постійний електричний струм.

Професор Санкт-Петербургсь-
кої медико-хірургічної академії,
фізик-експериментатор В.В. Пет-
ров у 1802 році удосконалив
Вольтовий стовп, створив гальва-
нічну батарею, яка складалася з
4200 (2100 мідних і 2100 цинкових)
дисків, між якими були прошарки
паперу, просочені водним розчи-
ном нашатиру.

За допомогою цієї батареї
В.В. Петров 17 травня 1802 року
публічно продемонстрував ефект
електричної дуги. Як легендарний
Прометей, що викрав з Олімпу
вогонь і приніс його людям, В.В.
Петров відкрив яскраве електрич-
не освітлення і також подарував
людям.

Цей винахід, як завжди перші
винаходи в усі часи історії люд-
ства, був використаний у військо-
вій справі. В 1812 році уродже-
нець м. Ревеля (Таллінна). П.Л.
Шиллинг використав електричну
дугу для підриву ним же створеної
електричної міни.

У період російсько-турецької
війни у 1829 році, розроблений
П.Л. Шиллингом спосіб підриву
мін, був уперше застосований на
практиці.

14 вересня 1847 року в маєтку
Сердобського повіту Саратовської

губернії народився майбутній ви-
нахідник Павло Миколайович Яб-
лочков…

У 1866 році до 5-го саперного
батальйону Київської фортеці
приїхав підпоручик П.М. Яблоч-
ков, який закінчив Миколаївське
інженерне училище в Санкт-Пе-
тербурзі. Водночас, випускник
Михайлівського артилерійського
училища в Санкт-Петербурзі під-
поручик Федір Аполлонович Пі-
роцький отримав призначення до
Київської артилерії, де прослужив
три роки. (Артилерист-електро-
технік Ф.А. Піроцький — винахід-
ник електричного трамваю.)

Обидва підпоручики товари-
шували, постійно обмінювалися
науковою інформацією в галузі
електрики.

Мабуть, уже тоді, у Києві, вони
не раз обговорювали плани
застосування електрики стосовно
людських потреб.

Через рік П.М. Яблочков
звільнився, але Київ його не від-
пустив надовго. В 1869 році його
знову прийняли на військову
службу у той же 5-й саперний
батальйон Київської фортеці на
посаду начальника гальванічної
команди батальйону. Завдання
команди були дуже обмежені,
вони не давали можливості
заглиблюватися в розробку різ-
них електротехнічних проблем,
стосовно мирного використання
електричної дуги, чим марив
П.М. Яблочков. До того ж на
нього було покладено багато різ-
них адміністративних обов’язків,
у тому числі й батальйонного
ад’ютанта, пов’язаних з госпо-
дарчими справами і з веденням

звітності. З таким становищем
Павло Миколайович Яблочков
змиритися не міг, і, як тільки збіг
термін трирічної служби, він 11
вересня 1872 року звільнився в
запас в чині поручика, розпро-
щавшись з армією назавжди.
Крок, на який зважився П.М.
Яблочков, серйозно змінював
весь устрій його життя і талант
винахідника-електротехніка пе-
реважив.

У Києві він одружився з моло-
дою вчителькою Любов’ю Ільїніч-
ною Никитіною.

Усе подальше життя П.М.
Яблочкова було присвячене вина-
хідницькій діяльності. Відправивши
дружину з дітьми в Саратовську
губернію до батьків, П.М. Яблочков
у жовтні 1875 року поспішив за
кордон. Поїхав один назустріч
своїй долі — назустріч світовому
визнанню!

На початку весни 1876 року
перша модель свічки була готова.
23 березня 1876 року Павло
Миколайович Яблочков узяв на
неї французький патент №112024,
в якому був короткий опис свічки,
її перша форма виготовлена 1875
року.

15 квітня 1876 року в Лондоні,
на виставці фізичних приладів
винахідник здивував Лондон,
коли провів публічну демонстра-
цію свого винаходу. На невисоких
металевих стовпах П.М. Яблоч-
ков поставив чотири свої вугільні
свічки, обгорнуті в азбест і ус-
тановлені на великій відстані
одна від одної. До світильників
підвів по провідникам струм від
динамо-машини, яка знаходи-
лась у сусідньому приміщенні.
Поворотом рубильника струм був
увімкнений у мережу і водночас
величезне приміщення залило
яскраве сяйво, ледь блакитного
кольору. Численна публіка, яка
зібралась у залі, була в захоплен-

ні, лунали схвальні вигуки. Це
була сенсація, що увійшла в істо-
рію електротехніки!

Майже всі присутні вперше
бачили електричне освітлення.
Свічки горіли півтори години і
весь цей час відвідувачі не розхо-
дилися, жваво обговорювали ди-
во віку.

«Вік Його Величності Пари»
був ще в повному розквіті, а
наближення «Віку Електрики» уже
зримо відчувалось…

Ми сьогодні не можемо
стверджувати, чи ще перебували
у Києві П.М. Яблочков та Ф.А.
Піроцький? Але достеменно відо-
мо, що винахід Яблочкова через
три роки повернувся до Києва як
мирне використання електричної
дуги. А винахід Піроцького через
12 років прислужився у Києві як
електричний трамвай для потреб
великого міста.

P.S. 1878 року відомий інже-
нер-технолог, вчений Олександр
Парфенійович Бородін (1848—
1898 роки) у приміщенні залізнич-
них майстерень, що знаходилися
поблизу Центрального залізнично-
го вокзалу, на території теперіш-
нього Київського вагоноремонтно-
го заводу, вперше установив
чотири електричні дугові ліхтарі,
основними компонентами кожного
із них були два вугільних стержні
(електроди) і прошарок ізоляцій-
ного матеріалу (пластинка каолі-
ну), розміщеної поміж стержнями.
Кожний ліхтар живився від окремої
динамомашини.

1892 року вперше в Росії, в місті
Києві, завдяки відомому підприєм-
цю Амонду Єгоровичу Струве
(1835—1898 роки) почав рухатись
електричний трамвай за маршру-
том Поділ—Олександрівський май-
дан—Хрещатик з двома вагонами
по одноколійному шляху.

Володимир ЦИГАНЕНКО

У КИЄВІ, НА ПЕЧЕРСЬКИХ ПАГОРБАХ, ВИЗРІВАЛА ІДЕЯ
МИРНОГО ВИКОРИСТАННЯ ЕЛЕКТРИЧНОЇ ДУГИ

Інформація за темою

ІНСПЕКТОРИ ДКЯРУ ПЕРЕВІРЯТЬ ХМЕЛЬНИЦЬКУ АЕС

З 23 по 27 березня Державний комітет ядерного регулю-
вання України проводить комплексну інспекційну перевірку
на Хмельницькій АЕС.

У рамках заходу інспектори перевіряють та оцінюють фактичне
виконання ДП НАЕК «Енергоатом» умов дії ліцензії на право підго-
товки у навчально-тренувальному центрі ХАЕС персоналу для екс-
плуатації ядерної установки відповідно до переліку посад та спеці-
альностей, визначених постановою Кабінету Міністрів України. 

Інспектори також перевіряють документи з організації навчання
персоналу у навчально-тренувальному центрі, дієздатність ком-
плексу технічних засобів навчання, умови підготовки персоналу
НТЦ, інструкторський склад, роботу з персоналом на Хмельницькій
АЕС та у підрозділах станції.

«Федерація профспілок України, най-
більше профспілкове об’єднання, підтри-
мує рішення уряду про затвердження
заходів щодо організації соціального діа-
логу в Україні», — заявив Голова ФПУ
Василь Хара, коментуючи відповідне роз-
порядження Кабінету Міністрів України.
— Рішення щодо організації соціального
діалогу — це довгоочікуваний результат
реалізації наших пропозицій та непрос-
тих переговорів Федерації профспілок
України з Кабінетом Міністрів. Воно свід-
чить про підтримку урядом антикризових
пропозицій Федерації.

Зокрема, у відповідному розпоряд-
женні уряду визначені такі напрями, як
реформування податкової системи, удо-
сконалення системи соціального захис-
ту, детінізація економіки, а також вклю-
чення сторін соціального діалогу до скла-
ду громадських колегій при центральних і
місцевих органах державної влади.

Як повідомлялося, 18 березня 2009
року урядом затверджений план заходів
щодо організації соціального діалогу в
Україні, згідно з яким до кінця березня на
чолі з міністрами, керівниками інших
центральних органів виконавчої влади
будуть створені постійно діючі тристо-
ронні робочі групи (за участю органів
влади, об’єднань профспілок і працедав-
ців). Розроблений план має сприяти реа-
лізації ефективної політики у сфері соці-
ально-економічних і трудових відносин.
Він дозволить враховувати інтереси соці-
альних партнерів при розробці законо-
давчих актів, спрямованих на мінімізацію
негативних наслідків фінансової кризи. 

Отже, уряд має намір налагодити
соціальний діалог і поглибити взаємодію
держави з організаціями роботодавців і
профспілок. Це розпорядження також
встановлює, що центральні і місцеві
органи влади повинні двічі на рік забез-
печувати Міністерство праці відповідною
інформацією для подальшого надання
до Кабінету Міністрів.

ВЛАДА І ПРОФСПІЛКИ

Соціальний діалог
проти кризи
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СПАРТАКІАДА АТОМПРОФСПІЛКИ: ПЕРШИЙ ТУР ЗМАГАННЯ

СПОРТИВНІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ

Олександру Поночевну
запросили навчатися у ви-
ще училище фізкультури і
спорту в столицю. Її поміти-
ли ще минулого року на
змаганнях. Не знаючи пріз-
вища, називали «дівчин-
кою з Нетішина». На по-
чатку березня Поночевна
здобула нові перемоги.

3—6 березня у Львові в
50-метровому басейні про-
ходив Відкритий зимовий
чемпіонат України серед
юнацьких команд ДЮСШ. У
змаганнях брали участь дів-
чатка 1995 р.н. та хлопці
1993—1994 р.н. і молодші.
Нетішин тут представляла
вже відома в «атомному»
місті юна плавчиха Олек-
сандра Поночевна. Варто
зазначити, що Саша змага-
лася зі старшими на рік
спортсменками. Проте це не
завадило їй потрапити до
групи  переможців. На дис-
танції 200 метрів батерфля-

єм вона посіла друге місце.
Дівчинка, що перемогла на
цій дистанції, старша від
Олександри. Це дозволило
тренеру Анатолію Олійнику
припустити, що наступний
рік відкриє перед Сашею нові
перспективи, тим більше що
спортсменка щораз покра-
щує свої результати. На дис-
танції 100 м батерфляєм
Поночевна посіла шосте
місце і на дистанції 400 м
вільним стилем — дванад-
цяте.

Перемоги Олександри
Поночевної помітили. Цього
року вона вже навчається у
Вищому училищі фізкультури
і спорту в Києві. Її тренує
заслужений тренер Олек-
сандр Улітько. У столиці Саша
продовжує вдосконалювати
свій талант.

У Нетішині на Олександ-
ру Поночевну покладають
великі надії. Вона є сти-
пендіаткою міського голо-

ви Олександра Смишляєва,
для підтримки нетішинської
«золотої рибки» готується
подання на область. Тренер
Анатолій Олійник бажає Са-
ші не лише перемагати, а й
постійно покращувати свій
результат.

2008 — успішний рік
Олександри:

6—8 лютого — м. Біла
Церква. Зимовий чемпіонат

України серед юнаків, 1-ше
місце — 100 м батерфляй.

4—7 червня — м. Ку-
рахово, Донецька обл. Літній
чемпіонат України серед
юнаків, 1-ше місце, 100 м —
батерфляй.

Анатолій ОЛІЙНИК

На знімку: дворазова
чемпіонка України з Хмель-
ниччини (2008 рік).

«ДІВЧИНКА З НЕТІШИНА»«ДІВЧИНКА З НЕТІШИНА»

У входа в административ-
ный корпус готовят к уста-
новке металлический каркас
в виде пирамиды, оплетен-
ный лозой. На этой конструк-
ции также будет красоваться
петуния. Новые цветы будут
и у подножия арки ЗАЭС.

На промплощадках АЭС
всегда старались высадить
хвою. Во-первых, хвоей и
дышать приятно, а во-вто-
рых, от этих пород меньше
мусора. Сейчас количество
хвойных деревьев планиру-
ется увеличить, а вот топо-
ля, наоборот, уменьшить. С
этой же целью на пристан-
ционной площади взамен
тополя высадили 92 березы
и 75 каштанов.

У второй проходной
обновили клумбу. Теперь
там будут расти низкорос-
лые почвопокровные розы,
сальвия и петуния.

Вообще, как рассказал
мастер цеха хозобеспечения
Николай Кузьменко, в планах
озеленения как всегда много
задумок. В этом году площадь
всех клумб увеличится до
5640 квадратных метров,

добавятся цветы с более
поздним сроком цветения.
Для них уже готовят симпа-
тичные оплетенные возвыше-
ния, которые затем заполнят
землей и высадят рассаду
или семена. Дизайн этих
клумб будет самый разный,
но одно точно: цветы подоб-
раны так, чтобы алиссиум,
агератум, цинерария, саль-
вия, колеус, бегония, виола,
маргаритки, бальзамины, бар-
хатцы, пионы, тюльпаны и
нарциссы радовали глаз
своим цветением с ранней
весны до поздней осени.

Еще не так давно тюльпа-
нов на здешних клумбах было
только 6 тысяч. Этой весной
их будет уже 32 тысячи. В двух
питомниках Галина Кузьмен-
ко, Алла Кулиш и Тамара
Ковальская готовят к посад-
кам цветы и кустарники.
Последние в том числе поло-
нят и зеленые ряды вдоль
дороги от города до проход-
ной станции…

Скорей бы ощутить энер-
гию природы и красоты!

Лариса ЮРЬЕВА

ЕНЕРГІЯ ПРИРОДИ І КРАСИ ДЛЯ АТОМНИКА

Встречай весну с цветочным
логотипом Запорожской АЭС

Весна — оживает природа, рождаются новые идеи.
Мы уже привыкли к ухоженным газонам на территории
электростанции и пристанционной площади. И не про-
сто к ухоженным. Каждый год в зеленом строительстве
обязательно появляются новинки. К примеру, в про-
шлом году это были закрепленные на столбах плете-
ные кашпо с петунией. В этом году цех хозяйственного
обслуживания намерен удивить всех цветочной клум-
бой с логотипом ЗАЭС.

НАВЧИМО КОЖНОГО!

Тим, хто обрав для себе дорогу успіху,
ділової активності, лідерства в досягненні

професійних та особистих цілей

УЧБОВИЙ ЦЕНТР «КИЇВЕНЕРГО»
ПРОПОНУЄ ПЛІДНУ СПІВПРАЦЮ:

� підготовка, перепідготовка, підвищення
кваліфікації працівників АК «Київенерго», інших
підприємств, установ організацій;

� підвищення кваліфікації, перепідготовка
працівників, що вивільняються, та незайнятого
населення;

� навчання з питань охорони праці, дер-
жавних нормативних актів з питань охорони
праці;

� спеціальне навчання працівників, які залу-
чаються до виконання робіт з підвищеною
небезпекою;

� організація корпоративного навчання: се-
мінарів, «круглих столів», тренінгів тощо з надан-
ням аудиторій, обладнаних сучасними технічни-
ми засобами;

� організація інших заходів різного спряму-
вання за бажанням замовника.

вул. Жилянська, 83/53,
м. Київ, 01032, Україна

тел. (044) 234-83-06, 234-78-75,
289-73-18, тел./факс 234-84-75

Е-mаil: uc.kievenergo@соm.uа

ВИ ОТРИМАЄТЕ ЗАДОВОЛЕННЯ
ВІД СУЧАСНИХ УМОВ ОРГАНІЗАЦІЇ 
ЗАХОДІВ ТА ПРИЄМНЕ ВРАЖЕННЯ

ВІД АТМОСФЕРИ, СТВОРЕНОЇ ДЛЯ ВАС!
ЦІНИ — ДОСТУПНІ ТА ПОМІРНІ!

ОГОЛОШЕННЯ

На базі спорткомплексу
«Олімп» ВП «Южно-Українська
АЕС» у другій декаді березня від-
булися змагання першого туру
Спартакіади Атомпрофспілки Ук-
раїни. У них брали участь шість
команд — Хмельницької, Рів-
ненської, Запорізької, Южно-
Української та Чорнобильської
АЕС, а також Східного гірничо-зба-
гачувального комбінату (СхідГЗК).
Звання кращих спортсмени-ама-
тори виборювали в 3-х видах
спорту: футзалі, плаванні та арм-
реслінгу.

У змаганнях з плавання южно-
українська команда вкотре довела,
що вона найсильніша. Всі 9 її учасни-
ків на своїх дистанціях стали пере-
можцями чи призерами. Друге місце
у команди СхідГЗК, третє — у спортс-
менів ЗАЕС.

Якщо плавці ЮУАЕС у командно-
му заліку святкували перемогу вшос-
те за останні 9 років, то звання чем-
піонів з армреслінгу южноукраїнці
змогли завоювати вперше. До скарб-
нички перемог своєї команди вони

внесли одне перше, три других і одне
третє місця. Друге загальнокомандне
місце у команди ЗАЕС, а на третьому
— команда СхідГЗК.

Футбольний турнір чемпіонату
проходив у напруженій боротьбі.
Переможці та призери визначилися
лише в останньому турі. Чемпіонами
стали футболісти СхідГЗК, на друго-
му місці — команда Рівненської
АЕС, третє місце посіла команда
Запорізької АЕС. Футболісти ЮУАЕС,
набравши в основному турі однакову
кількість очок із ЗАЕС і РАЕС, за
додатковими показниками зайняли
4-ту сходинку в турнірній таблиці.

Після трьох проведених видів
спорту лідирують дві команди: ВП
ЮУАЕС і СхідГЗК, що набрали в
сумі по 12 очок, у команди ВП ЗАЕС
— 10 очок, ВП РАЕС — 7 очок, ВП
ХАЕС — 4 очки.

Другий тур Спартакіади пройде
в травні в м. Жовті Води. У ньому
буде розіграно першість із шести
видів спорту.

Відділ роботи
з громадськістю та ЗМІ

У плаванні та армреслінгу
спортсмени ЮУАЕС — кращі

«У світі вже створена й існує широка
профспілкова мережа, що виборює права і
інтереси будівельників у бізнесі на спорті.
Профспілкам вдалось досягти конкретних
результатів на ЄВРО-2008 в Австрії та
Швейцарії, на Чемпіонаті світу-2010 у
Південній Африці, досягнемо успіху і ми»,
— вважає заступник Голови Профспілки
працівників будівництва і промисловості
будівельних матеріалів України Василь
Андреєв.

У спеціальній заяві Профспілки до парла-
ментських слухань зазначено: «Великі спортив-
ні свята вже давно перетворились на потужний
бізнес. Профспілковий інтерес під час підготов-
ки до ЄВРО-2012 в тому, щоб частина прибутків
від чемпіонату була отримана у вигляді гідної
зарплати простими працівниками. Спочатку це
будуть будівельники, які побудують стадіони,
готелі, аеропорти і дороги, а згодом інші робіт-
ники — ті, хто виробляє атрибутику і сувеніри,
обслуговує вболівальників на транспорті, у
готелях, туристичній сфері і торгівлі».

Як повідомляв «Атомник України» (№6 від 5
лютого), у січні 2009 року розпочався міжнарод-
ний проект «ЄВРО-2012. Кампанія гідної праці»,
метою якого є поліпшення умов та оплати праці
будівельників спортивних арен, транспортної
та туристичної інфраструктури, мінімізація
нещасних випадків на будівельних майданчиках
чемпіонату, створення максимальної кількості
робочих місць для українських громадян.

ПІДГОТОВКА ДО ЄВРО-2012:
ПРОФСПІЛКОВА ПОЗИЦІЯ

Фото Николая ВАРЧИНОГО


